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Szijjártó: egy patrióta fordulat az EP-választáson kihatással lehetne az ukrajnai 

háború menetére is 
2023. október 2. – MTI, Mandiner, Hirado.hu, Publi24.hu, Demokrata, MagyarHírlap 

Még nem várható Európában a fősodorbeli álláspont változása az ukrajnai háborút illetően, 

mert akkor el kellene ismerni az eddigi hibákat, ehhez felhajtóerőt a patrióta fordulat hozhatna 

a jövő évi európai parlamenti választáson - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és 

külügyminiszter hétfőn Győrben. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a 

tárcavezető a Győri Szent Mór Bencés Perjelség pódiumbeszélgetésén először is azon 

"horgonyokról beszélt, amelyek egy-egy nemzet hajóját a tengerfenékhez kötik, hogy a 

történelem nagy és hullámos viharai ne vigyék túlságosan messze onnan, ahol biztonságban 

vannak". Leszögezte: "ha végigtekintünk a magyar nemzet történelmén, akkor szerintem 

egyértelmű, hogy mi nagyrészt azért tudtunk megmaradni azoknak, akik vagyunk, mert a 

keresztény hitünk végig megtartott minket" - húzta alá. "Érdemes csak végiggondolni, 

hányfajta hódoltságban és hányfajta megszállás alatt éltünk, s hányfajta hosszú, évtizedes-

évszázados hódoltságból vagy megszállásból jöttünk ki úgy, hogy erősebbek voltunk a végén, 

mint voltunk az elején" - tette hozzá. 

 

Megbízta a kormányalakítással Robert Ficót a szlovák államfő 
2023. október 2. – MTI, Hirado.hu, Index.hu, Hvg.hu, Telex.hu, 444, Mandiner, Demokrta, 

Ma7.sk,  Ujszo 

Átadta a kormányalakítási megbízás dokumentumait Zuzana Caputová szlovák államfő a 

szombati előrehozott parlamenti választáson győztes párt, az Irány (Smer-SSD) elnökének, 

Robert Ficónak a pozsonyi államfői palotában hétfőn. Az államfő közvetlenül a megbízatás 

átadása előtt tett nyilatkozatában bejelentette: az alkotmány értelmében a győztes párt elnökét 

bízza meg a kormányalakítással, és - mint mondta - ahogy az eddig is lenni szokott, a 

megbízatás most is időlegesen behatárolt. Az államfő arról is tájékoztatott, hogy Robert Ficót 

követően még hétfőn találkozik a választáson másodikként végzett Progresszív Szlovákia (PS) 

vezetőjével, kedden pedig Peter Pellegrinivel, a Hang (Hlas-SD), majd a későbbiekben a 

mandátumot szerzett többi párt vezetőivel is. 
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2023/10/szijjarto-egy-patriota-fordulat-az-ep-valasztason-kihatassal-lehetne-az-ukrajnai-haboru-menetere-is
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2023/10/szijjarto-egy-patriota-fordulat-az-ep-valasztason-kihatassal-lehetne-az-ukrajnai-haboru-menetere-is
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2023/10/megbizta-a-kormanyalakitassal-robert-ficot-a-szlovak-elnok
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Kelemen Hunor: a Művészeti Egyetem a kreativitás és a sokoldalú művészeti 

képzés békés szigete 
2023. október 2. – maszol.ro, Nyugati Jelen 

A marosvásárhelyi Művészeti Egyetem a kreativitás és a sokoldalú képzés békés szigete 

évtizedek óta. „Nagyon jól megfér egymás mellett a román és a magyar nyelvű tagozat 

szervezetileg, karonként is, és elkülönül a két képzés. Ez a jó példa és ez a jó gyakorlat” – 

fogalmazott Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke a felsőoktatási intézmény hétfői tanévnyitóját. 

„A hétköznapokban úgy vagyunk vele, hogy ha valami jól működik, azt egy idő után 

természetesnek vesszük. A Művészeti Egyetem itt, Marosvásárhelyen ilyen: alapítása, azaz 

közel nyolc évtizede üzembiztosan magas színvonalon teljesít, és meghatározó szerepe van 

abban, hogy például az erdélyi színjátszás nem csupán művészeti értelemben vett 

világszínvonalú produkciókra képes, hanem mindmáig egy közösségi ügy, közösségünk ügye, 

identitásunk alakítója” – fogalmazott Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke a Marosvásárhelyi 

Művészeti Egyetem hétfői tanévnyitóján. 

 

Csak kérni kell a magyar osztályokat a Kolozsvár környéki településeken 
2023. október 2. – maszol.ro 

Szülők és gyerekek ezrei ingáznak a nagyvárosok környékéről mindennap kora reggel, hogy a 

forgalmi dugón átverekedve magukat időben eljussanak a városi bölcsődékbe, óvodákba, 

iskolákba. Így van ez Kolozsvár vonzáskörzetében is a magyar gyerekek esetében is, pedig az 

ingázás megterhelő a kicsiknek, ugyanakkor több helységben van magyar nyelvű oktatás, ahol 

pedig nincs, ott kérhető. Milyen lehetőségek vannak a magyar oktatásra legalább 1-4. osztályig 

Kolozsvár melletti településeken? Bár az utóbbi években nőtt az igény a vidéki 

tanintézményekre úgy magyar, mint román vonalon, és létesültek, újra is indultak vagy 

önállósultak magyar óvodai csoportok és elemi osztályok, ez sehol nem volt egyszerű. Évekbe 

telt például Szászfenesen míg 2021-től sikerült elindítani magyar tannyelvű előkészítő osztályt. 

Most három önálló osztály működik előkészítőtől másodikig. A Kisbács községhez tartozó 

Mérában nem is szűnt meg a magyar iskolai oktatás. Kisbácsban van magyar óvoda, azonban 

nincs magyar elemi szintű oktatás. 

 

Tanévnyitó a BBTE-n: „A magyar nyelvű felsőoktatás 151 éve jelzi, hogy van élet 

a Farkas utcában” 
2023. október 2. – maszol.ro, Krónika 

„Nem a pulzusunk tart életben bennünket, ez csak jelzi, hogy élünk, és gyakorlatilag 

egészségügyi állapotunknak is mutatója lehet. A kolozsvári egyetem kurzusa 442 éve, a magyar 

nyelvű felsőoktatás 151 éve jelzi, hogy élet van a Farkas utcában” – jelentette ki dr. Soós Anna 

rektorhelyettes a kolozsvári Babeş–Bolyai Tudományegyetem Magyar Tagozatának hivatalos 
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https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-a-Muveszeti-Egyetem-a-kreativitas-es-a-sokoldalu-muveszeti-kepzes-bekes-szigete
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-a-Muveszeti-Egyetem-a-kreativitas-es-a-sokoldalu-muveszeti-kepzes-bekes-szigete
https://maszol.ro/belfold/Csak-kerni-kell-a-magyar-osztalyokat-a-Kolozsvar-kornyeki-telepuleseken
https://maszol.ro/belfold/A-magyar-nyelvu-felsooktatas-151-eve-jelzi-hogy-van-elet-a-Farkas-utcaban
https://maszol.ro/belfold/A-magyar-nyelvu-felsooktatas-151-eve-jelzi-hogy-van-elet-a-Farkas-utcaban


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2023. október 3. 

. 

 

tanévnyitó ünnepségén hétfőn. Október 2-án került sor a kolozsvári Babeș–Bolyai 

Tudományegyetem Magyar Tagozatának tanévnyitó ünnepségére. A megnyitót az egyetem 

Farkas utcai főépületének Aula Magna termében tartották. Köszöntőbeszédet mondott dr. Soós 

Anna rektorhelyettes és László Petra diák-alprefektus, illetve ünnepi előadást tartott dr. 

Virginás Andrea A történelmi film műfaja és a midcult kulturális kánon: avagy mennyi 

történelmi tőkére van szükségünk? címmel. 

 

Felvidéki elemző a Krónikának: Fico győzelme a stabilitás ígéretének tudható be, 

a kudarcos magyar pártnak változtatnia kell 
2023. október 2. – Krónika 

Robert Fico és a Smer diadala annak köszönhető, hogy gazdasági biztonságot, nemzetalapú 

érdekképviseletet és stabilitást ígért – ezzel magyarázta a Krónikának Tokár Géza felvidéki 

politológus a voksolás eredményét. A magyar-szlovák viszony kapcsán kifejtette, Orbán Viktor 

és Fico jó viszonyban van egymással, ami változás a korábbi állapothoz képest, a szlovákiai 

magyar közösség kapcsán viszont nem biztos, hogy egybeesnek az érdekeik. A Szövetség 

kudarca kapcsán kifejtette: a magyar pártnak el kell döntenie, hogy regionális párttá válik, vagy 

nyit a szélesebb szavazótábor irányába. 

        
Pandy Péter: Szükség van egy pártra, amely a magyarok érdekeit képviseli 
2023. október 2. – ma7.sk  

Továbbra is az etnikai alapú politizálás mellett teszi le a voksát a Szövetség Híd platformja. 

Pandy Péter, a párt Országos Tanácsának elnöke szerint, bár a fő cél, a parlamentbe jutás nem 

teljesült, a nagyarányú támogatás miatt a megkezdett munkát folytatni kell. „Ennek egyik oka 

az országosan magas részvételi arány. Ettől tartottunk is. Miközben országosan magas volt a 

részvétel, a magyarlakta vidékeken némileg alacsonyabb. Úgy látom, megtettünk mindent, 

hogy egy effektív, alázatos kampányt folytassunk. A visszajelzések is pozitívak voltak. A 

választásokat követően is sok olyan üzenetet kaptunk, hogy jó az, amit csinálunk, ne adjuk fel. 

Úgy láttam, az emberek értékelték a régiókban, hogy összefogtunk, értékelték, amit teszünk. A 

130 ezer szavazat mindenképp kötelez. Folytatni kell, bár kisebb lesz a hangunk parlamenten 

kívüli pártként, de meg kell találnunk a módját, hogyan tudjuk képviselni a magyar közösséget, 

és a régióinkban élő embereket." – mondta Pandy.  

 

Vége lehet az etnikai politizálásnak 
2023. október 2. – Új Szó  

Mózes Szabolcs, a Szövetség alelnöke szerint a mostani rossz választási eredmény akár az 

etnikai politizálás végét is jelentheti, pártjuk vezetésének pedig le kellene mondania. Gyimesi 

György úgy látja, ha a Híd vezetése nem a Szövetségből való távozás mellett dönt, az 

eredményük még rosszabb is lehetett volna. Mózes még vasárnap hajnalban, a párt választási 

eredményváróján rövid sajtótájékoztatót tartott, ahol megerősítette, hétfőn az elnökségükön 
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beszélnek majd arról, lemondanak-e a tisztségükről. „Az én személyes véleményem az, hogy a 

teljes elnökségnek le kellene mondania. Ez szerintem a politikai kultúra része” – jelentette ki. 

Úgy véli, mivel a Kékekkel együtt induló Híd és a Magyar Fórum körüli csoportosulás 

eredménye is jóval fél százalék alatt van, nem a Sólymos László vezette formáció távozása 

okozta a Szövetség öt százalék alatti eredményét, ahogy az sem, hogy Simon Zsolt formációja 

nem az ő listájukon indult. „Az más dolog, hogy az összkép szempontjából, a »Mennyi magyar 

párt van?« kérdés perspektívájából, ez biztosan nem segített” – mondta. 

 

„Nincs más választás, mint ellenzékbe vonulni” 
2023. október 2. – Új Szó  

Grendel Gábor az OĽaNO és Barátai választási koalíció színeiben szerzett mandátumot, több 

mint 28 ezer karikával támogatták a választók. A magyar nemzetiségű politikus meggyőződése, 

hogy Peter Pellegrini (Hlas) a korábbi pártjával lép koalícióra. „Sikerként tekintek az 

eredményre, hiszen senki nem várta azt, hogy megismétlődik a 2020-as győzelem. Épp 

ellenkezőleg, a közvélemény-kutatások sokáig azt jelezték, hogy kétséges, az OĽaNO teljesíti-e 

a koalíciók számára előírt 7%-os küszöböt. Ezt simán átléptük, úgyhogy ebből a szempontból 

sikernek könyvelem el a koalíció választási eredményét. Másrészt viszont teljesen nyilvánvaló, 

hogy Peter Pellegrini Robert Ficót fogja előnyben részesíteni. Ezt súgja a politikai ösztönöm. 

Azt várom, hogy egy Smer–Hlas–SNS kormány alakul." – fogalmazott Grendel.  

 

Gömörben jól szerepelt a Szövetség, de alacsony volt a részvétel 
2023. október 2. – ma7.sk  

Jól szerepelt a Szövetség a gömöri járásokban a hétvégi parlamenti választások során, 

ugyanakkor épp ezekben a járásokban volt országosan is a legalacsonyabb a részvétel. Az egyes 

járások választási eredményeit korábban már közöltük. Most megnézzük, hogy a magyarok 

által lakott gömöri városokban és az egyes településeken milyen eredményeket hozott a 

voksolás. Az egész országon belül a Nagyrőcei járásban volt a legalacsonyabb a választási 

részvétel 52,96 százalékkal, majd a Rimaszombati járásban, amely 53,4 százalékkal követi. A 

további helyeken ismét csak dél-szlovákiai járásokat találunk, mégpedig: a harmadik 

legalacsonyabb részvétel a Tőketerebesi járásban (55,47%), a negyedik a Losonci járásban 

(55,84%), majd a Rozsnyói járásban (56,17%) és a Komáromi járásban (56,35%) volt. Tornalján 

magasan nyert a Szövetség az elért 40,08%-os eredménnyel, amely 1091 szavazatot tesz ki. 

 

Százalékarányban Vőkön szavaztak a legtöbben a Szenci járásban a Szövetségre 
2023. október 2. – ma7.sk  

A legnagyobb választási kedv országos viszonylatban megyei szinten Pozsony megyében volt, 

ahol 74,46 százalékos volt a részvétel. A fővárosban mindenütt a Progresívne Slovensko nyerte 

a választást. Járási viszonylatban a megyében a Szenci járásban volt a legmagasabb részvétel, 

ahol a választásra jogosultak 77 százaléka vett részt a szombati parlamenti választáson. Csak 

érdekességképpen a legalacsonyabb választási részvétel járási szinten a Rimaszombati 

járásban volt, 53%-os részvétellel. Az országos részvételi arány 68,51 százalék volt, több mint 
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hárommillió ember vett részt a választáson. A Szenci járás települései közül százalékarányban 

Vőkön kapta a legtöbb szavazatot a Szövetség, a magyar pártra leadott 113 szavazat 43,96 

százalékot jelentett a Szövetségnek. Zonctornyon is a Szövetség szerezte a legtöbb szavazatot, 

szám szerint 188-at, ami 25,40%-ot jelentett a pártnak. Egyházfán is a Szövetségre szavaztak a 

legtöbben, szám szerint 96-an, ami 20,44% hozott. Félen a Szövetség második legerősebb 

pártként 16,53% százalékot szerzett, 266 szavazattal. 

Mától közvitán a médiastratégia 

2023. október 2. – PannonRTV, Magyarszo.rs 

– Számunkra az a legfontosabb, hogy minél több fiatal itthon folytassa tanulmányait – 

nyilatkozta az elsőéves hallgatók ünnepi fogadásán vasárnap az Európa Kollégiumban a média 

jelenlevő képviselőinek Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke. Az 

ösztöndíjpályázat kiírása mellett újságírói érdeklődésre válaszolva elmondta, hogy október 

közepéig három helyszínen terveznek közvitát tartani a Magyar Nemzeti Tanács 

médiastratégiájáról. – Hétfőn az MNT Tájékoztatási Bizottsága napirendre tűzi és megvitatja 

a médiastratégia tervezetét. Számításunk szerint ezt követően azonnal nyilvánosságra hozzuk, 

amivel gyakorlatilag elindulhat a közvita, mely mintegy két héten át, október közepéig tart – 

nyilatkozta Fremond Árpád, az MNT elnöke.  
 

Megkoszorúzták Leiningen-Westerburg Ármin nyugvóhelyét Titelen 
2023. október 2. – Vajma.info 

A titeli temetőben megkoszorúzták gróf Leiningen-Westerburg Árminnak, Leiningen-

Westerburg Károly aradi vértanú fiának a tavaly felújított sírhelyét, adta hírül a Pannon RTV. 

Az obeliszk évtizedekig sorsára volt hagyva. Felújítását Szőke Anna, a Kiss Lajos Néprajzi 

Társaság elnöke kezdeményezte és a magyar kormány támogatta. Leiningen-Westerburg 

Ármin mérnök volt és földművelésügyi magyar királyi biztosként került Titelre. Nevéhez 

fűződik a vidék árvízmentesítése. Bécsben halt meg, de Titelen temették el, a helység 

legmagasabb pontján. Az eseményen jelen volt Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács 

elnöke, Kovács Elvira a Vajdasági Magyar Szövetség alelnöke, Dragan Božić, Titel község 

elnöke, valamint a VMSZ, a Szerb Haladó Párt és a civil szervezetek képviselői. 

 

Ünnepélyesen fogadták a gólyákat az Újvidéki Egyetemen 
2023. október 2. – Vajma.info 

A felsőfokú tanintézményekben hagyományosan október első munkanapjával kezdődött meg a 

tanév, így az Újvidéki Egyetemen is. Az elsőévesek, azaz a gólyák ünnepélyes köszöntése az 

ország himnusza után beszédekkel folytatódott több fakultáson, így a legtöbb diákkal működő 

Közgazdasági Karon, de a Jogtudományi Karon is. A szerbiai főiskolákat és egyetemeket 2030-

ra teljes mértékben szeretnék a gazdasági igények szerint átszervezni, illetve bevonni a duális 

oktatási rendszerbe – nyilatkozta Dr. Marijana Dukić Mijatović, az oktatási minisztérium 
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államtitkára az akadémiai tanévkezdés alkalmából. Mijatović kifejtette azt is, hogy a 

munkapiacon jelenleg az egyik legkeresettebb diplomás szakemberek a jogászok. Dr. Nebojša 

Gvozdenović, Közgazdasági Kar tanára, elmondta, hogy a munkaadók szívesebben 

alkalmazzák az állami egyetemeken oklevelet szerzett közgazdászokat. 

         
Új temploma lett Kárpátalja legkisebb református gyülekezetének 
2023. október 2. – Karpat.in.ua 

Új templomot szenteltek Kárpátalja egyik legfiatalabb és minden bizonnyal legkisebb 

református gyülekezete számára Újakliban. A gyülekezet választói névjegyzékében 52 fő 

szerepel, a Kárpátaljai Református Egyházkerület 100 éves évfordulójával együtt ünnepli 

fennállásának 20. évét. Korábban nem rendelkeztek saját templommal, viszont megvásárolták 

az egykori helyi kolhoz tulajdonában lévő vegyes boltot, ahol imatermet alakítottak ki a batári 

református gyülekezet segítségével. Ennek a helyén kezdték el 2015-ben az építkezést, amelyet 

elsőként a hollandiai Oldebroek-i református gyülekezet karolt fel, majd igazi nemzetközi 

projekté vált, hiszen Nagy-Britanniából, Németországból, ukrajnai és magyarországi 

alapítványoktól, a környék református gyülekezeteitől, később pedig Magyarország polgári 

kormányától is hathatós támogatást kaptak. 

 

Jótékonysági estet szervezett a Nagydobronyi Kistérség az ukrán hadsereg javára 
2023. október 2. – Karpat.in.ua 

Köszönet a jóért mottóval szervezett jótékonysági estet a Nagydobronyi Kistérség az ukrán 

hadsereg javára. A rendezvény kezdetén az ukrán himnusz és a magyar nemzeti ima elhangzása 

után a résztvevőek egy perces néma főhajtással tisztelegtek az Orosz Föderáció ellen vívott 

háborúban elesett ukrán katonák emléke előtt. Ezt követően Vaszil Ivancso, a Kárpátaljai 

Katonai Közigazgatás helyettes vezetője beszédében példaértékűnek nevezte a Nagydobronyi 

Kistérség tevékenységét és kezdeményezését. A polgármester köszönő okleveleket nyújtott át 

mindazoknak, akik segítették a kistérség munkáját a nehéz időkben. Köztük Balogh Líviának, 

a KMKSZ Ungvári járási Szervezete elnökének. Köszönő oklevélben kapott több karitatív 

szervezet, köztük a Máltai Szeretetszolgálat képviselője és Fodor Gusztáv lelkész, a Verecke 

Alapítvány kuratóriumi elnöke. 

 

Véget ért a XI. Kárpátaljai Nemzetközi Szobrásztábor 
2023. október 2. – Karpat.in.ua 

Véget ért a szeptember 15-én kezdődött XI. Kárpátaljai Nemzetközi Szobrásztábor, amelynek 

idén a Pro Arte – Munkács civil szervezetet beregszentmiklósi szoborparkja adott otthont. Idén 

a tábor központi témája a háború volt, arra reflektáltak a nyolc szobrász és egy fotóművész. A 

főszervező Matl Péter, valamint öt ukrán és két dán szobrászművész szeptember 30-án 

mutatták be a nagyközönségnek a kéthetes alkotótáborban készült munkáikat. 
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https://life.karpat.in.ua/?p=163742&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=163718&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=163764&lang=hu
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Hagyományőrző szüreti délután Borzsován 
2023. október 2. – Karpat.in.ua 

Hagyományőrző szüreti délutánt tartottak a beregszászi kistérséghez tartozó Borzsován. A 

programot a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség helyi alapszervezete, valamint a település 

vezetése közösen szervezte. Itt előbb a pandémia, majd a háború miatt hosszú ideje alig volt 

nagyobb kulturális rendezvény. A helyiek ötletét támogatta a KMKSZ beregszászi járási 

szervezete, valamint a Kárpát Ház civil szervezet is. A Bereg-vidéki településeken, ezen belül 

Borzsován is kitartanak amellett, hogy a nehézségek ellenére is kötelességük átadni a vidék 

hagyományait a fiatalabb nemzedék képviselőinek. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. október 2. – Kossuth Rádió 

A Robert Fico vezette szociáldemokrata Smer nyerte meg az előrehozott parlamenti 

választásokat Szlovákiában. A magyar Szövetség ugyan sokkal több szavazatot kapott, mint 

korábban, de nem jutott be a parlamentbe, mert a szükséges 5% helyett csak a szavazatok 4,4 

százalékát szerezte meg. Így továbbra sem lesz képviselete a 8,5 százaléknyi, felvidéki 

magyarnak a pozsonyi törvényhozásban. 

 

A vajdasági Verbászon, a régi helyén megépült az új evangélikus imaház, Kishegyesen pedig a 

felújított Petőfi Sándor Magyar Közösségi és Művelődési Központ átadó ünnepségét rendezték 

meg. Mindkét beruházás támogatásával a délvidéki magyarok szülőföldön való boldogulását 

segíti a magyar kormány.  

 

Elkezdődött az új tanév a romániai felsőoktatási intézményekben. A Bábes–Bolyai 

Tudományegyetem Magyar Tagozata ma délben tartotta meg hivatalos évnyitóját. Az 

intézménynek köszönhetően Kolozsvár Románia oktatási központjának számít, a mai napon 

több mint 46 ezer diák számára csengettek be az egyetemen, közülük pedig több mint 6500 

diáknak biztosítják az új tanévben a magyar nyelven való tanulás lehetőségét. Románia 

legrangosabb felsőoktatási intézményének rektorhelyettese, dr. Soós Anna a tanévnyitón arról 

beszélt: a gazdag múlttal rendelkező intézmény fontosnak tartja a hagyományokhoz való 

kapcsolódást.  

 

https://life.karpat.in.ua/?p=163725&lang=hu
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2023. október 3. 

. 

 

A Partiumba szervezett kirándulást a Rákóczi Szövetség. 16 középiskola több mint 100 diákja 

látogatott el többek között Temesvár, Nagyszalonta és Nagyvárad magyar történelmi és 

kulturális vonatkozású helyszíneire. Számos diák még soha nem járt külhonban, így a Rákóczi 

Szövetség hagyományos, regionális programja kiváló lehetőséget biztosított számukra, hogy 

eljussanak a határon túli, magyarok lakta területekre. Ezek a kirándulások alkalmat adnak a 

román-magyar határ két oldalán élő diákok és tanárok szorosabb együttműködésére is. 

 

Kis Szent Teréz-ereklyét kapott Lisieux-ből búcsúünnepére az Arad-Ségai Lisieux-i Kis Szent 

Teréz Plébániatemplom. 150 éve született a néhai karmelita rendi apáca, 100 éve avatták 

boldoggá, 30 éve készült el a templomtorony és az új plébánia. Ennek jegyében tartották 

vasárnap délután az ünnepi szentmisét, amelynek főcelebránsa Böcskei László nagyváradi 

római katolikus megyéspüspök volt. 

 

Nógrád vármegye Prima-díját nyerte el a rimaszombatiak által is szívesen látogatott Ceredi 

Alkotótábor. A negyed százada működő alkotói műhely a Felvidéken is tart foglalkozásokat és 

közös kiállításokat is rendeznek ott az alkotóműhelyben született festményekből, grafikákból. 

A Prima-díjat az alkotóműhely alapítója és művészeti vezetője, Cene Gál István a 

balassagyarmati Vármegyeházán tartott, hétvégi ünnepségen vehette át. 


